

Title (en)

Device for supplying fuel to a motor vehicle.

Title (de)

Vorrichtung zur Abgabe von Kraftstoffen an Kraftfahrzeuge.

Title (fr)

Dispositif pour délivrer du carburant à des véhicules à moteur.

Publication

EP 0369089 A1 19900523 (DE)

Application

EP 88710045 A 19881115

Priority

EP 88710045 A 19881115

Abstract (en)

The invention relates to a device for supplying fuel to a motor vehicle, with a dispensing hose (3) which is provided with a dispensing valve (4) and, when not being used, is arranged with a considerable part of its length in a housing (7) and, for refuelling, can be pulled out of the housing (7) by means of the dispensing valve (4) counter to a return force into a use position required in the particular case. In order to ensure that, in the use position, the dispensing hose rests freely on the ground between its emergence from the housing and a point below the dispensing valve hooked into the filler pipe of the motor vehicle to be refuelled, the dispensing hose (3) is relieved of the return force in the respective use position. This is achieved by a locking mechanism (25) which automatically locks a return movement of the dispensing hose (3) when the respective use position is reached, the locking effect of which can be selectively cancelled for the retraction of the dispensing hose (3) into the housing (7) by means of the return force which is constantly present when the dispensing hose (3) has been pulled out. The locking mechanism (25) acts, in particular, on a deflection pulley (13b) for the guidance of a weight (15) which produces the return force acting on the dispensing hose (3). <IMAGE>

Abstract (de)

Gegenstand der Erfindung ist eine Vorrichtung zur Abgabe von Kraftstoffen an Kraftfahrzeuge mit einem mit einem Zapfventil (4) versehenen Zapfschlauch (3), der bei Nichtgebrauch mit einem wesentlichen Teil seiner Länge in einem Gehäuse (7) angeordnet und zum Betanken mittels des Zapfventils (4) entgegen einer Rückzugskraft aus dem Gehäuse (7) in eine jeweils benötigte Gebrauchsstellung herausziehbar ist. Um zu erreichen, daß der Zapfschlauch in der Gebrauchsstellung zwischen seinem Austritt aus dem Gehäuse und einer Stelle unterhalb des in den Tankstutzen des zu betankenden Kraftfahrzeuges eingehängten Zapfventils frei auf dem Boden aufliegt, ist der Zapfschlauch (3) in der jeweiligen Gebrauchsstellung von der Rückzugskraft entlastet. Dies wird durch ein Gesperre (25) erreicht, das bei Erreichen der jeweiligen Gebrauchsstellung eine Rückzugsbewegung des Zapfschlauches (3) selbsttätig sperrt und dessen Sperrwirkung zum Zurückziehen des Zapfschlauches (3) in das Gehäuse (7) mittels der bei ausgezogenem Zapfschlauch (3) ständig vorhandenen Rückzugskraft gezielt aufhebbar ist. Das Gesperre (25) wirkt insbesondere auf eine Umlenkrolle (13b) zur Führung eines Gewichtes (15), welches die auf den Zapfschlauch (3) wirkende Rückzugskraft erzeugt.

IPC 1-7

B67D 5/365

IPC 8 full level

B67D 7/40 (2010.01)

CPC (source: EP)

B67D 7/04 (2013.01); **B67D 7/40** (2013.01)

Citation (search report)

- US 4042184 A 19770816 - LANGENOHL WILLARD J
- FR 2315643 A1 19770121 - KING WILLIAM [AU]
- DE 8712433 U1 19871029
- GB 442556 A 19360211 - ABRAHAM ISAAC LOGETTE, et al
- US 1165140 A 19151221 - SPRONG SEVERN D [US], et al

Cited by

EP0640557A1; EP0590214A1; EP2248761A1; NL1010078C2; EP2163511A1; EP2199250A1; US10308498B2; US6334457B1; WO0015542A1; US9470340B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GR LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0369089 A1 19900523; EP 0369089 B1 19910424; AT E62893 T1 19910515; DE 3862584 D1 19910529; ES 2021875 B3 19911116; GR 3002148 T3 19921230

DOCDB simple family (application)

EP 88710045 A 19881115; AT 88710045 T 19881115; DE 3862584 T 19881115; ES 88710045 T 19881115; GR 910400827 T 19910618